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§ 75 Dnr 2018-000223 - 623 

Ändring av skolskjutsregler, delrapport 

Sammanfattning 

Vid sammanträde 26 februari 2019 beslutade lärandenämnden att ge 
förvaltningen i uppdrag att utreda skolskjutsregler och tillämpning. Syftet är att 
säkerställa att de följer bestämmelser i skollag och kommunallag samt att de är 
tillämpbara på ett rättssäkert sätt. Utredningen ska ske i två steg. Tanken var att 
en första avrapportering skulle ske till lärandenämnden i juni 2019 och att 
slutrapporten skulle presenteras senast i september 2019. På grund av två längre 
sjukskrivningar, ett par vakanta tjänster samt flera andra omfattande uppdrag 
har arbetsbelastningen blivit stor för de tjänstemän som ska genomföra 
uppdraget. Med detta som bakgrund beslutade lärandenämnden att en 
delrapport lämnas till nämnden i september och en slutredovisning lämnas i 
november 2019.  

Vid dagens sammanträde lämnar enhetschef Marina Nord-Öberg en muntlig 
delrapport. Den arbetsgrupp som arbetar med uppdraget att utreda 
skolskjutsregler och tillämpning har bland annat sett över tidigare beslut, pratat 
med andra kommuner, sett över nuvarande skolskjutsregler och rutinerna för 
överklagan samt farliga skolvägar och föräldraansvaret. Arbetsgruppen kan 
konstatera att det finns ett behov av att förtydliga rutinerna samt att reglerna 
bör formuleras om till ett mer lättillgängligt språk.   

Ordförande tackar för informationen.        
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§ 76 Dnr 2019-000380 - 100 

Remiss nya taxor i Hudiksvalls kommun 

Lärandenämnden beslutar 

att anta yttrandet.           

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 17 december 2018, § 170 att uppdra till 
kommunstyrelsen att göra en bred översyn av samtliga taxor och avgifter i 
kommunen. Kommunledningsförvaltningen har utarbetat ett förslag på nya 
taxor och avgifter. Förslaget har skickats ut på remiss till berörda nämnder och 
ett svar ska vara kommunledningsförvaltningen tillhanda senast 15 september 
2019. Lärandenämnden har fått anstånd med yttrandet till den 19 september. 

Yttrande 

Det finns ett högsta belopp för hur stor avgift föräldrarna betalar för en 
förskoleplats och det kallas maxtaxa. Skolverket betalar ut statsbidrag till 
kommuner som en kompensation för att de har maxtaxa för förskola och 
fritidshem.  

Föräldrarna betalar maxtaxa om hushållets sammanlagda inkomst är 47 490 
kronor/månad eller mer. Den högsta avgiften för ett barn som har plats på en 
förskola i Hudiksvalls kommun är 1 425 kronor/månad och inte 1 382 
kronor/månad som det står i förslaget. Maxtaxan index uppräknas årligen. I 
december varje år fastställer Skolverket ramarna och informerar kommunerna 
om de nya beloppen.  

Skolverket lämnar statsbidrag under följande förutsättningar: 

1 Avgiften per månad i förskolan är högst tre, två respektive en procent av 

hushållets avgiftsgrundande inkomst per månad för det första, andra 

respektive tredje barnet i hushållet. 

2 Avgiften per månad i fritidshemmet är högst två, en respektive en procent 

av hushållets avgiftsgrundande inkomst per månad för det första, andra 

respektive tredje barnet i hushållet. 

3 Den högsta avgiften i den för barnet aktuella verksamhetsformen betalas 

för det yngsta barnet i hushållet och den närmast lägre avgiften i den för 

barnet aktuella verksamhetsformen betalas för det närmast äldre barnet. 

Från och med det fjärde barnet i hushållet betalas ingen avgift. 
Förordning (2015:153). 
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Detta innebär att om avgiften för förskola och fritidshem höjs utöver 
Skolverkets indexuppräkningar så tappar kommunen statsbidrag för maxtaxan. 

När det gäller övriga taxor så har förvaltningen inga invändningar.       

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 190827 
Yttrande 190819 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens allmänna utskott 190613 
Förslag till taxor      

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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§ 77 Dnr 2019-000023 - 000 

Korta frågor  

Sammanfattning 

Agneta Palmqvist (M) undrar vilken hjälpresurs elever får som har dyslexi och 
dyskalkyli. Skolchef/förvaltningschef Ingela Rauhala svarar att förvaltningen 
har ett pedagogiskt team som är särskilt inriktade på att stödja elever med 
dyslexi och dyskalkyli. Eleverna har även hjälpprogram i sina datorer. Ingela 
Rauhala återkommer med mer information vid kommande sammanträde. 

Lars Berglund och Sofia Högström, båda (V), undrar hur förvaltningen ersätter 
lärare som är handledare för lärarstudenter. Ingela Rauhala svarar att uppdraget 
som handledare för lärarstudenter ingår i lärarens ordinarie arbetstid. 
Högskolan betalar ut ersättning till kommunen för handledaruppdraget och de 
pengarna går till respektive skola.       
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§ 78 Dnr 2018-000299 - 042 

Delårsrapport och ekonomisk rapport 

Sammanfattning 

Lärandeförvaltningen arbetar fortfarande med delårsrapporten och den 
kommer att tas upp på nytt vid lärandenämndens sammanträde 17 oktober. Vid 
dagens sammanträde lämnas en muntlig redovisning.  

Ekonomi 

Majprognosen visade på ett underskott med 6,9 miljoner kronor mot årsbudget. 
Sedan dess har förvaltningen fått ändrade förutsättningar med färre elever som 
går i fristående skolor samt att verksamheterna har bidragit med en kraftig 
återhållsamhet. Detta sammantaget gör att den reviderade prognosen visar på 
ett ekonomiskt utfall i balans jämfört mot budget. 

Personalstatistik 

Antalet medarbetare inom lärandeförvaltningen har minskat. När det gäller 
antalet sjukskrivna så har de minskat både i förvaltningen och i kommunen 
totalt. 

Preliminära kunskapsresultat vårterminen 2019 

Det som sticker ut när det gäller resultaten är att eleverna i årskurs 3 har sämre 
resultat när det gäller att nå kravnivån i nationella proven i matematik jämfört 
med i fjol. När det gäller svenska har dock eleverna bättre resultat än i fjol. 
Eleverna i årskurs 6 har sämre resultat när det gäller fullständigt betyg jämfört 
med i fjol. Eleverna i årskurs 9 har fortsatt bra resultat jämfört med i fjol och 
detsamma gäller för eleverna på Bromangymnasiet. 

De offentliga siffrorna när det gäller kunskapsresultaten levererar Skolverket 
och SCB i slutet på september när det gäller betygen i årskurs 9, i slutet av 
oktober för betygen i årskurs 6. De offentliga siffrorna för ämnesproven 
kommer i slutet på november och gymnasiebetygen kommer i slutet på 
december.  

Ordförande tackar för informationen.   
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§ 79 Dnr 2019-000292 - 000 

Budget 2019, förslag till åtgärder 

Lärandenämnden beslutar 

att anta förvaltningens förslag för att nå en budget i balans 2019.      

Sammanfattning 

Enligt Hudiksvalls kommuns styrsystem ska nämnden täcka avvikelserna inom 
åtagandet om den löpande uppföljningen visar på ett sannolikt ekonomiskt 
underskott. Förvaltningschefen ska presentera förslag till åtgärder för nämnden. 
Åtgärderna ska vara så utformade att nämnden senast till utgången av 
innevarande budgetår åter når en överensstämmelse med budget. 

Den ekonomiska redovisningen som presenterades vid lärandenämndens 
sammanträde 11 juni 2019 visade ett beräknat ekonomiskt underskott på 6,9 
miljoner kronor för budgetåret 2019. Den ekonomiska rapport som presenteras 
vid dagens sammanträde visar en positiv avvikelse med 9,9 miljoner kronor mot 
periodens budget. Detta är en indikation på att underskottet inte kommer att bli 
6,9 miljoner kronor då det arbete som pågår i verksamheterna för att få en 
budget i balans har gett resultat. Förvaltningen föreslår att verksamheternas 
fortsatta arbete för att få en budget i balans för budgetåret 2019 är åtgärden. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 190827 
Tjänsteskrivelse 190812      

 

 

Beslutet skickas till 

Kommunledningsförvaltningen 
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§ 80 Dnr 2019-000378 - 041 

Budget 2020, tidsplan och förutsättningar 

Sammanfattning 

Lärandenämndens budget för 2020 är drygt 868 miljoner kronor vilket är en 
minskning med 2,7 miljoner jämfört med i år. För att få en budget i balans 2020 
behöver lärandeförvaltningen minska kostnaderna med minst 40 miljoner 
kronor.  

Vid arbetsutskottets sammanträde 27 augusti presenterade förvaltningen en 
tidsplan men det kommer att revideras och eventuellt kan det bli aktuellt att 
flytta något av höstens nämndssammanträden. Kommunens samtliga 
nämndsordförande, kommunchef och förvaltningschefer kommer att träffas 23 
oktober för att diskutera förutsättningarna för budget 2020 då det finns många 
beröringspunkter mellan nämnderna. Därefter kan förvaltningen arbeta fram en 
tidplan för arbetet med budget för 2020. Skolchef/förvaltningschef Ingela 
Rauhala redogör för de utmaningar och beslut som lärandenämnden står inför 
kommande år. 
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§ 81 Dnr 2019-000284 - 611 

Likvärdig skola, statsbidrag 2020 

Lärandenämnden beslutar 

att ansöka om statsbidrag för Likvärdig skola för år 2020.       

Sammanfattning 

Statsbidraget för en likvärdig skola ska gå till att stärka likvärdigheten och 
kunskapsutvecklingen i förskoleklass och grundskola. Lärandeförvaltningen har 
sökt och fått medel beviljat för höstterminen 2018 och för år 2019. 
Statsbidraget var 6,4 miljoner för höstterminen 2018 och 11 miljoner för år 
2019.  

De prioriterade områdena i den övergripande handlingsplanen för förskoleklass 
och grundskola inom Hudiksvalls kommun är resultat, språket, psykisk hälsa 
och ledningsresurs. Skolorna gör lokala handlingsplaner om vilka insatser som 
sker på respektive skola. Vissa insatser sker bara på en skolenhet medan andra 
insatser sker på flera skolor. 

Sökt statsbidrag för Hudiksvalls kommun 2020 är detsamma som 2019 det vill 
säga 11 miljoner kronor. Vi räknar med att samma villkor gäller för att få 
statsbidraget 2020 som gällde 2019: 

• Huvudmannen får för bidragsåret inte minska de egna kostnaderna per 

elev för personal i förskoleklassen eller för undervisning och elevhälsa i 

grundskolan jämfört med ett genomsnitt för tre föregående år. Vid 

beräkningen av genomsnittet ska hänsyn tas till den allmänna 

kostnadsutvecklingen.  

• Huvudmannen får dock minska kostnaderna om det finns särskilda skäl på 

grund av avsevärt förändrade förutsättningar för bidragsåret i förhållande 

till jämförelseåren. Förordning (2018:633).          

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 190827 
Tjänsteskrivelse 190819      

Beslutet skickas till 

Verksamhetschef Ulf Carlsson  
Utvecklingsledare Jonas Stens 
Handläggare Carina Rist 
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§ 82 Dnr 2019-000365 - 633 

Kostnader för gymnasiala studier utomlands 

Lärandenämnden beslutar 

att inte ersätta vårdnadshavare för kostnader vid gymnasiala studier utomlands.      

Sammanfattning 

Förvaltningen får kontinuerligt frågor om att bära kostnader vid gymnasiala 
studier utomlands, både vid kortare och längre perioder.   

Reglerna om interkommunal ersättning i skollagen handlar om kommuners rätt 
till ersättning för utbildningskostnader för elever som inte är hemmahörande i 
kommunen eller i samverkansområdet för utbildningen. Dessa kostnader ska 
elevens hemkommun stå för. Någon motsvarande skyldighet, enligt lag, för en 
kommun att betala för en elevs utbildning i ett annat land finns inte.  

Svenska staten stöder, av olika anledningar, olika former av svensk utbildning i 
utlandet. Svensk statsunderstödd utbildning utomlands finns i följande former: 

• Svensk utlandsskola 
• Distansundervisning; årskurs 6-9 samt gymnasiet 
• Kompletterande svensk undervisning; i svenska och om Sverige 
• Undervisning vid en svensk sektion vid en utländsk (internationell) skola 
• Europaskolor; för barn till vårdnadshavare som arbetar vid en EU-institution 
 
Det är dessutom möjligt att studera på gymnasiet i ett annat nordiskt land under 
samma förutsättningar som gäller i Sverige. Skolan erhåller då statsbidrag från 
sitt eget land, för de nordiska eleverna. Eftersom de svenska utlandsskolorna 
får statsbidrag är kommunerna inte skyldiga att stå för kostnader i utlandet. De 
flesta utlandsskolor tar ut elevavgifter och beloppen varierar.  

Inte heller om en elev i gymnasieskolan väljer en annan skola än de som erhåller 
statsbidrag är hemkommunen skyldig att betala kostnaden för utbildningen. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 190827 
Tjänsteskrivelse 190612      

Beslutet skickas till 

Skolchef/förvaltningschef 
Skoljurist 
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§ 83 Dnr 2019-000395 - 000 

Hållbarhetsraster i beslutsprocesser 

Sammanfattning 

Hudiksvall är sedan 2002 ekokommun och har i och med det beslutat att 
hållbarhetsprinciperna ska beaktas i alla beslut. Genom att delta i 
forskningsprojektet Hållbar kommun- och regionutveckling utvecklar 
kommunen sätt att tillämpa hållbarhetsprinciperna vid beslutsfattande. 

Hudiksvalls kommun har tagit fram ett hållbarhetsraster. Rastret består av två 
delar. Dels en checklista för förtroendevalda inför politiska beslut, dels ett stöd 
för hållbarhetsbedömning. Det kan användas som ett verktyg för ekonomiskt, 
miljömässigt och socialt hållbart beslutsfattande eller för att kvalitetssäkra en 
verksamhet utifrån hållbarhetsperspektiven. Samtliga nämnder och kommunala 
bolag ska tillämpa checklistan och verktyget för hållbarhetsbedömning. Under 
2021 kommer kommunstyrelsen att utvärdera tillämpningen av rastret och vid 
behov föreslå ändringar i modellen.  

Ordförande tackar för informationen.       
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§ 84 Dnr 2019-000168 - 612 

Plan för introduktionsprogram 

Sammanfattning 

Hudiksvalls kommun erbjuder samtliga fyra inriktningar på 
introduktionsprogrammet inom Bromangymnasiets organisation. Inriktningarna är: 

• Programinriktat val 

• Språkintroduktion 

• Yrkesintroduktion 

• Individuellt alternativ 

Endast elever som saknar behörighet till nationella program kan gå ett 
introduktionsprogram. För varje elev finns en individuell studieplan där 
utbildningens innehåll konkretiseras. Utbildningen är ett år i taget när inget 
annat är uttalat.  

Varje huvudman är enligt skollagen, 17 kap § 7, skyldig att upprätta en plan för 
introduktionsprogrammet. Planen ska beskriva utbildningens syfte, huvudsakliga 
innehåll och längd. Vid sammanträdet 17 oktober 2019 kommer lärandenämnden 
att ta beslut om en plan för introduktionsprogrammet. 

Ordförande tackar för informationen. 
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§ 85 Dnr 2019-000029 - 000 

Förvaltningen informerar 

Sammanfattning 

Skolchef/förvaltningschef Ingela Rauhala informerar bland annat om följande: 

Håsta skola 

Arbetsmiljöverket har beslutat att lägga ett vite på 500 000 kronor om inte 
kommunen senast 11 november 2019 ser till att Håsta skolas lokaler har 
tillräcklig area för verksamheten så att det finns lämpligt utformade, placerade 
och tillgängliga rum för undervisning och samtal i avskildhet. Lokalerna ska 
även vid behov vara tillgängliga och kunna användas av elever och lärare med 
funktionsnedsättning. Ingela Rauhala informerar om att kommunen arbetar 
med att en modul ska vara på plats så snart som möjligt. Eventuellt behöver 
kommunen ansöka om anstånd för några dagar i november. 

Den nya organisationen 

En ny organisation har skapats inom kommunledningsförvaltningen från och 
med 1 september 2019. Syftet med förändringen är att öka effektiviteten och 
minska kostnaderna med 4-6 miljoner genom att samla vissa tjänster i en 
gemensam organisation. Den nya organisationen innebär att 11 handläggare 
från Lärkontoret har flyttats över rent organisatoriskt till kommunlednings-
förvaltningen. 

Elevhälsan 

Elevhälsachef Rose-Marie Larsson arbetar sin sista dag inom förvaltningen i 
morgon. Rose-Marie har sökt och fått en tjänst som rektor på sin hemort. 
Catarina Qviberg som tidigare arbetat som rektor på Läroverket är tillförordnad 
elevhälsachef till dess att en ny befattningshavare är på plats. 

Skolkuratorerna har skickat ett brev till lärandenämnden. Bakgrunden är att en 
utredning har genomförts om hur förvaltningen ska organisera elevhälsans 
verksamhet i framtiden. Ärendet kommer att tas upp på förvaltningens MBL-
sammanträde. Ledningsgruppen kommer att fatta ett beslut om organisationen 
utifrån vad utredningen kommer fram till. 
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§ 86 Dnr 3139 

Återrapport verksamhetsbesök 

Sammanfattning 

Motorbranschcollege  

Vice ordförande Gerd Olsson har deltagit i ett möte för Motorbranschcollege. 
Gerd Olsson kommer att ingå i den kommande styrelsen för 
Motorbranschcollege. Projektet har startats då det finns ett rekryteringsbehov 
inom motorbranschen på grund av en växande fordonspark och kommande 
pensionsavgångar. Ett Motorbranschcollege stärker kompetensförsörjningen 
och är ett kvalitetssystem för ett strukturerat samarbete mellan skola, företag 
och fackförbund. Bakom motorbranschcollege står motorbranschens 
arbetsgivareförbund och IF metall.  

Besök i verksamheten 

Ordförande Jonas Holm har besökt vuxenutbildningen tillsammans med 
verksamhetschef Urban Wickman och Idenors skola tillsammans med 
verksamhetschef Ulf Carlsson.  
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§ 87 Dnr 2018-000013 - 000 

Meddelanden 

Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna. 

   

1 Från kommunfullmäktige: 
Protokollsutdrag 2019-06-17, § 170 
Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
lärandenämnden, Caroline Schmidt (C), samt val av ny ersättare 

 

2 Från kommunfullmäktige: 
Protokollsutdrag 2019-06-17, § 159 
Införa e-förslag från medborgare 

 

3 Från kommunfullmäktige: 
Protokollsutdrag 2019-06-17, § 158 
Budget 2020 med investeringsbudget, skattesats 2020 samt plan 
för 2021-2023 
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§ 88 Dnr 2019-000024 - 002 

Återrapporterade delegeringsbeslut 

Sammanfattning 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer. Dessa beslut rapporteras enligt särskild 
delegeringsblankett till lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att 
nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla 
beslutanderätt. 

Kränkningar förskola, 136-155 

Kränkningar grundskola, 156-157 

Protokoll gymnasieråd, 158 

Ordförandebeslut att skicka rektors redovisning till Skolinspektionen, 159-162 

Anställning av obehörig personal, 163-175 

Interkommunal ersättning 2019 grundsärskola, 176 

Bidrag 2019 för barn vid Ladans förskola, Ljusdal, 177 

Bidrag 2019 för elever vid Lögarebergets Montessoriskola, Hägersten, 178 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 136-

178. Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från 

förvaltningens och enheternas MBL-förhandlingar. 

  

 

 


